



改革发展

-
- 资本有序或无序扩张的理论界定及其制度规范 李松龄 | 001
防止平台资本无序扩张的反垄断规制模式：行为主义还是结构主义？ 曾雄 | 010
金融资本无序扩张与金融自循环：一个文献述评 李成威 詹卉 | 018

宏观视野

-
- 消费升级对产业升级的影响研究：理论机制及实证检验 龙少波 丁点尔 | 025
网络基础设施、人力资本与全要素生产率
——基于国内大循环中技术循环的经验分析 赵莎莎 | 039

财政金融

-
- 债券市场“刚性兑付”的打破与企业创新 白俊 乔君 | 050
柔性税收征管、声誉机制与企业税负：理论与实证 王佳 李文 | 064
所得税、资本成本与企业投资：基于分类资产的考察 王佳琳 庄佳强 | 076

产业经济

-
- 多元化战略对企业集团发展的“双刃剑”效应 孙涛 栾翔茹 | 085
军民融合可以推动制造业企业绿色技术创新吗
——基于军民融合政策的准自然实验 张军 | 096
CFO 行业背景、业财融合与企业创新 张斌 林舒仪 | 105

经济法论坛

-
- “双循环”新发展格局下的税法应对
——综保区一般纳税人资格税收优惠政策视角 张婉苏 | 115
数字人民币跨境适用的支付场景前瞻及法制障碍透视 郎平 | 124

Contents

Theoretical Definition and Institutional Norms of Orderly or Disorderly Expansion of Capital	Li Songling(001)
Anti-monopoly Regulation Mode to Prevent the Disorderly Expansion of Platform Capital: Behaviorism or Structuralism?	Zeng Xiong(010)
Disorderly Expansion of Financial Capital and Financial Self-Circulation: A Literature Review ... Li Chengwei, Zhan Hui(018)	
The Impact of Consumption Upgrading on Industrial Upgrading: Theoretical Mechanism and Empirical Analysis	Long Shaobo, Ding Dianer(025)
Network Infrastructure, Human Capital and Total Factor Productivity: Empirical Analysis Based on Technology Circulation in the Domestic Circulation Zhao Shasha(039)	
The Breaking of “Rigid Payment” in Bond Market and Enterprise Innovation	Bai Jun, Qiao Jun(050)
Flexible Tax Enforcement, Reputation Mechanism and Corporate Tax Burden: Theory and Demonstration	Wang Jia, Li Wen(064)
Income Tax, Cost of Capital and Business Investment: An Examination Based on Classified Assets	Wang Jialin, Zhuang Jiaqiang(076)
The Double-edged Sword Effect of Diversified Strategies on Business Conglomerates	Sun Tao, Luan Xiangru(085)
Can Military-civilian Integration Promote Green Technology Innovation in Manufacturing Enterprises: A Quasi-natural Experiment Based on Military-Civilian Integration Policy	Zhang Jun(096)
The Industry Background of CFO, Business and Finance Integration and Enterprise Innovation	Zhang Bin , Lin Shuyi(105)
Tax Law Adjustments Under the Context of Dual Circulation Economy: Preferential Tax Policies for General Taxpayers in Integrated Free Trade Zone	Zhang Wansu(115)
Prospect and Legal System Obstacles of Payment Scenarios for Cross-Border Application of e-CNY	Lang Ping(124)

Translator: Li Hui

<http://jjtj.chinajournal.net.cn>
Email:mer6666@vip.163.com



現代經濟探討
MODERN ECONOMIC RESEARCH

月刊/1982年1月创刊
2022年第10期 / 总第490期/10月15日出版

主管主办 | 江苏省社会科学院
编辑出版 | 现代经济探讨杂志社
主编 | 张震

地址 | 南京市建邺路168号6-2号楼
邮政编码 | 210004
电话 | 025-85699893

封面设计 | 尹悦明
印刷单位 | 南京鸿润印刷有限公司
广告许可证 | 宁工商广字101067号

国内发行 | 江苏省邮政局/代号28-250
国外发行 | 中国国际图书贸易集团有限公司

中国标准连续出版物号 ISSN 1009-2382
CN 32-1566/F

定价 | RMB 30元

ISSN 1009-2382

A standard linear barcode is positioned vertically next to the ISSN number. The barcode has a vertical line at the bottom with the numbers "9 771009 238220" printed below it.

万方数据